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El Govern està buscant finança-
ment per poder pagar l’any vi-
nent les fases III i IV de la desvia-
ció de Sant Julià, les úniques que,
ara per ara, es construiran, ja que
s’ha decidit ajornar la resta del
projecte al·legant la complicada
situació econòmica. El ministre
d’Ordenament Territorial, Gerard
Barcia, va explicar ahir que la in-
tenció és poder afrontar el com-
promís contractual amb les em-
preses responsables de les obres
mitjançant un crèdit bancari que
ja s’està negociant i que es torna-
ria en un termini de 20 anys.

En total, l’executiu necessitarà
37,6 milions d’euros, dels quals
13,17 corresponen al tram IV del
vial (entre la boca nord del túnel
de la Tàpia i la General 1, a l’altu-
ra de Grau Vella) i 24,42 al III (el
propi túnel i l’enllaç a la plaça
Laurèdia). Serà en aquest punt
on l’any vinent, si es compleixen
els terminis previstos, es finalitzi
la desviació. 

El ministre, que ahir va fer una
visita a les obres de la futura in-
fraestructura, va reiterar que “fins
que la conjuntura econòmica no
variï” serà complicat engegar la
resta del projecte, tot i que va
obrir la possibilitat de “replante-
jar la idea” si apareix una empre-
sa o una UTE que s’ofereixi a ac-
ceptar les condicions previstes
per la concessió, que passen per
afrontar la construcció dels dos
trams restants i, a més, assumir el
pagament dels ja acabats. Poste-
riorment, l’obra quedaria en con-
cessió durant 40 anys i l’Estat pa-
garia una quota anual de 4,9
milions. “Si fos així, estudiaríem
la solvència i la fiabilitat de l’ofer-
ta i decidiríem”, va indicar Barcia.

NO COMPLIRÀ ELS OBJECTIUS

L’ajornament de les anomenades
fases I i II del vial de Sant Julià
afectarà el compliment del que
era l’objectiu prioritari de la in-
fraestructura, el cost estimat total
de la qual ascendia a 84 milions.
Així ho admet un estudi encarre-
gat pel propi Govern que havia de
servir per decidir com es regula-
ria l’enllaç entre l’actual carretera
i la desviació. “El manteniment
de l’actual oferta de calçada des
de la plaça Laurèdia fins a la fron-
tera espanyola no permetrà una

millora de la fluïdesa en aquest
tram de la xarxa de carreteres del
Principat, per tant, es mantindrà
la situació actual relativa a les re-
percussions negatives que poden
produir-se en cas de congestió de
circulació d’entrada i sortida del
país durant les hores punta de
cap de setmana, estiu, temporada
d’esquí i altres períodes de va-
cances”, indica l’informe. El do-
cument també entén com a “con-
venient” la prolongació de la
variant.

Barcia va assegurar ahir que el
vial serà totalment funcional en-
cara que no arribi a l’entrada sud
del poble i que, tot i el canvi de

plans, l’enllaç entre la nova carre-
tera i l’antiga, tot i fer-se ara al
centre mateix de Sant Julià, no se-
rà molt més complicat. “Pot ha-
ver-hi certa complexitat, però no
més que la que hi hauria igual-
ment al pont de Fontaneda amb
el vial complet”, va comentar el ti-
tular d’Ordenament. L’opció fi-
nalment escollida per a aquesta
unió serà la d’una doble rotonda
amb un sistema de semàfors que
donaran el pas als vehicles. L’exe-
cutiu confia que les obres dels
dos trams en execució estiguin fi-
nalitzades durant l’any vinent i,
per tant, el vial entri llavors en
funcionament.

GABRIEL PÉREZ
Sant Julià de Lòria

EL MINISTRE GERARD BARCIA VA VISITAR ELS TREBALLS DE LA INFRAESTRUCTURA

Vint anys per pagar mig vial lauredià
L’executiu negocia un crèdit per afrontar el 2011 els 37,6 milions dels trams III i IV de la desviació de Sant
JuliàSUn estudi admet que si no es completa la variant no servirà per descongestionar el trànsit al poble

FERNANDO GALINDO

>> OBRES A LA
XARXA VIÀRIA
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Abans de final del 2011, el mi-
nisteri d’Ordenament Territorial
vol que el tram de la carretera
General 1, entre la rotonda de
la borda Sabater i la de Fonta-
neda, sigui totalment de quatre
carrils i no tingui cap gir a l’es-
querra dels que actualment
existeixen per accedir als dife-
rents centres comercials de la
zona. Així ho va explicar Gerard
Barcia, que va defensar la ne-
cessitat d’eliminar aquests
punts “perquè són molt perillo-
sos en qualsevol xarxa viària”.
El polític canillenc va avançar
que el pressupost del 2011 in-
clourà una partida per culminar
aquest projecte, amb la cons-
trucció d’una nova rotonda al
tram. Llavors, l’entrada a les zo-
nes d’aparcament dels dife-
rents centres es farà sempre
des del carril més proper, sense
envair el sentit contrari. Aquest
projecte serà una segona part
de les obres d’eixamplament i
rectificació que s’estan portant
a terme a la General 1, uns tre-
balls que s’han endar rerit per-
què el terreny de la part de la
muntanya era menys sòlid del
previst. A la tardor, però, es con-
fia de tenir-los finalitzats per,
després, negociar amb els pro-
pietaris del River, que hauran de
construir una voravia al costat
del centre comercial.

Accessos més
segurs als centres
comercials

MÉS

El tram IV del vial es preveia que
estigués finalitzat el pròxim mes
de març, però es retardarà en es-
pera de poder signar uns convenis
amb un privat, que ha de cedir el
terreny on s’han d’ancorar les pro-
teccions de la boca nord del túnel
de la Tàpia. Barcia va apuntar, pe-
rò, que l’acord ja està tancat i que
el decalatge de finalització no serà
superior a tres mesos.

TRAM IV

PETIT RETARD EN ESPERA D’UN
CONVENI AMB UN PARTICULAR

Durant l’estiu, i a petició del co-
mú, s’ha rebaixat el ritme de tre-
ball a la zona. Per exemple, entre
les 10 del matí i les set de la tar-
da no es traslladen terres a l’abo-
cador per no interferir en l’activitat
turística. El ministre també va indi-
car que, malgrat les molèsties que
puguin patir els veïns, les voladu-
res al túnel no provoquen vibra-
cions més fortes del permès.

TRAM III

RITME MÉS BAIX DURANT
L’ESTIU A PETICIÓ DEL COMÚ


